
Det Kolde Gys 

Referat Bestyrelsesmøde 8. februar 2024 

Deltagere: Dorrit, Ole, Per, Rasmus, Lis, Bonjek, Kirsten.    

Referent: Kirsten 

Dagsorden 
 
1. Evaluering dåb og dåbsfest 
2. Status byggeri 
3. Status sandflytning  
4. VID årsmøde og VID gf den 9. marts    DKG har værtskabet 
5. Henvendelse om tæthed og antal deltagere saunagus  
6. Salto opdateret, status indgangsforhold 
7. Saunatider 
8. Rengøring 
9. Gæstedag den 4. februar 
10. Køb og salg  
 
Ad 1 
Dåben og dåbsfesten forløb rigtig godt, mange medlemmer bidrog til at det 
blev vellykket. Dåbsbørnene bidrog med fantasifulde udklædninger og festligt 
humør.  
 
Ad 2 
Der er fuld gang i ombygning af damernes nye omklædning og lille sauna. 
Ingeniøren er færdig med at beregne dimensioner og statik på dæk og ny 
fællesomklædning og sauna. Logik har bestilt egetømmer til understøtning. 
Når det kommer, går Logik  i gang med understøtning til de nye bygninger på 
nuværende dameafdeling. Der bliver så knyttet flere tømrere på arbejdet. 
Indtil da, er fokus fremtidig damebygning,  og forberedelse til de nye 
bygninger.  
Vi har igangsat ansøgning om større elforsyning til Helgoland. Den 
nuværende er ikke tilstrækkelig til de fremtidige i alt 6 saunaer, når der 
afvikles gus.  
 
Ad 3. 
Kystdirektoratet har påbegyndt sagsbehandlingen. Sandflytningen kan ikke 
nåes inden badesæsonen starter. 
 
 



Ad 4 
VID, organisation for Vinterbadeforeninger i Danmark, holder årsmøde og 
generalforsamling den 9. marts. Vi har værtskabet i år. Årsmødet indledes 
med badning og sauna på Helgoland kl 10. Selve mødet holdes i 
restauranten i Sundby Sejlforening .  
 
Ad 5 
Der kan til enkelte gus være så mange deltagere, at nogen af deltagerne 
finder, at de sidder for tæt. Der er også problemer, når nogen fra øverste 
bænk går før tid og når medlemmer kommer ind efter gus er gået i gang. Det 
hedder sig, at det ofte er de samme der sætter sig øverst og går før tid.  
Det er heller ikke alle, der sørger for at sidde på et tykt håndklæde, hvilket i 
øvrigt er et generelt problem i saunaen.  
Dorrit tager emnet op på det næste gusmestermøde.  
 
Ad 6 
Vores låsesystem Salto er opdateret til en ny version. Det betyder at vi kan 
installere låse som er mere modstandsdygtige overfor salt og vand. 
Vi forventer derfor at karrusellen snart kan aktiveres igen. 
 
Ad 7 
Vi kan snart offentliggøre tider for de enkelte saunaer. Der vil være tider hvor 
saunaerne er tændt, slukket eller på standby. Når de er på standby, skal de 
aktiveres ved tryk på kontakt. Herefter er de tændt 1 time. Fællessaunaen går 
ikke på standby. Der vil være en tændt sauna kl 04.30. De sidste saunaer 
slukker kl 22.30.  
 
Ad 8   
Vi er tilfredse med rengøringen 
 
Ad 9 
Gæstedagen forløb fint. De nye regler om antal og tid fungerede. Gæster og 
børn var gået kl 13.  så der var god plads til medlemmerne og gus kl 14.  
 
Ad 10 
Der er ved at være lidt rigeligt med køb og salg på Helgoland. Bestyrelsen 
har interveneret i nogle tilfælde, blandt andet, da et ikke medlem solgte 
badeponchoer til 600 kr i damernes omklædningsrum.  
 
Næste bm er den 12. marts. 


